
Notat om afrapportering fra Fonden Tropebyen i henhold til beslutning i Økonomiudvalget 30. 

september 2013  

 

I 4. kvartal af 2013 er ansøgt/op startet/afklaret: 

 

Realdania: ansøgt (afslag i januar 2014) 

 

Arbejdsmarkedets Feriefond: ansøgt (Fonden kontakter os tilbage med meddelelsen om, at 

der desværre er lukket for puljen i øjeblikket og at vi skal holde øje på hjemmesiden ang. om 

hvornår den bliver åbnet igen) 

 

Annie og Otto John. Detlefs Fond: (Arbejdet på sideløbende i hele processen. Vi har en 

personlig indgang til fonden og venter derfor at trække den på anbefaling af den personlige 

kontakt) 

 

Den 19. december 2013 har Maria Damgaard et statusmøde med administrationen. 

Administrationen bliver her opdateret mundligt angående ovenstående i forhold til 

fondsøgningen samt processen omkring ændringen af fondens vedtægter.  

 

Fonden Tropebyen har således levet op til sin forpligtelse iht økonomiudvalgsbeslutning af 30. 

september 2013 om afrapportering. Grundet en administrativ fejl forelægges denne 

afrapportering ikke for økonomiudvalget, hvilket heller ikke sker ved de kommende 

kvartalsvise afrapporteringer. 

 

I 1. kvartal af 2014 er ansøgt/op startet/afklaret: 

 

A.P. Møller Fonden: starter op på at udvikle ansøgning til dem. Det er en længere proces. 

Bl.a. inddrages en kontaktperson fra Rambøll, der er vores kontaktperson til fonden. 

 

Aage V. Jensens Fond: Efter analyse og flere mundtlige drøftelser, er parterne enige om at 

det vil ikke være relevant at gå ind i en videre proces. 

 

Villum Fonden: korrespondancen med fonden begynder pr. tlf. i februar 2014. Fonden beder 

om, at der udarbejdes en interessetilkendegivelse, så fonden kan beslutte, om der er mulighed 

for at arbejde videre med projektet. Der arbejdes med denne frem og tilbage over en måned 

tid. (Afslag på interessetilkendegivelse modtaget i maj 2014) 

 

Den Obelske Familiefond: Efter mundtlige drøftelser råder fonden os til at ansøge dem 

senere i processen. Vi bliver af andre, der kender til fondsøgning rådet til at ansøge Augustinus 

Fonden først, da det tit vil medføre, at Den Obelske Familiefond først går med, hvis Augustinus 

Fonden går med.) 

 

Augustinus Fonden: Processen op startet i marts 2014. Afslag på endelig ansøgning maj 

2014) 

 

Den 12. februar har Hans Prammann og Maria Damgaard et statusmøde med administrationen. 

Forud for mødet er status i forhold til fondsøgningsprocessen sendt skriftlig pr. mail til 

administrationen.  

 

 

I 2. kvartal af 2014 er ansøgt/op startet/afklaret: 

 

Codan Fonden: Efter analyse og mundtlige drøftelser anses det for begge parter ikke at være 

relevant at ansøge fonden.  

 



LEGO Fonden (Ole Kirk Fonden): Processen op startet i marts 2014. Fonden er ansøgt i 

april 2014. Afslag i maj 2014. 

 

Daniscos Fonden: Efter analyse og mundtlige drøftelser anses det for begge parters side ikke 

som relevant at ansøge fonden. Fonden sat på standby. 

 

Nordea Fonden: sat på standby i juni 2014 grundet for små uddelingsbeløb. 

 

Knud Højgaard Fond: Processen op startet i marts 2014. Arbejdet videre med fonden frem til 

juni 2014. Vi modtager et endeligt afslag på vores ansøgning sendt i maj 2014. 

 

Oticon Fonden, Industries Fond, FLS Industriens A/S Gavefond, 15. juni Fond og 

Lauritzen Fonden, Fonden Kjebi: Efter analyse og mundtlige drøftelser over flere omgang,  

besluttes at det ikke er relevant at ansøge fondene på nuværende tidspunkt. 

 

D. 10. juni 2014 anmoder administrationen Maria Damgaard om en beskrivelse af 2-vejs 

strategien, som bestyrelsen for Fonden Tropebyen har vedtaget. Administrationen opdateres i 

samme uge pr. telefon angående status på fondsøgningsprocessen. Det bliver nu meldt officiel 

ud, at midlerne desværre ikke kan skaffes via fondsøgning. 

 

D. 22. august 2014 sendes der en officiel meddelelse til hele Slagelse Byråd angående status 

på projektet. Her meldes det ud, at der ikke er opnået bevillinger fra de hidtil  

ansøgte primærfonde og at der derfor ikke er behov for de 39 mio. kr., som Slagelse 

Kommune bevilligede til projektet i 2011. Dette sendes pr. brev til borgmestersekretariatet, 

men også pr. mail.  

 

Ved udgangen af 2014 arbejdes der fortsat på midler fra A.P. Møller Fonden. 

Processen har klarlagt, om det var muligt at realisere projektet via fondsmidler fra landets 

mest relevante fonde i forhold til et projekt som Tropebyen. 

 

Det videre forløb i forbindelse med Maria Damgaards ansættelses forhold og arbejdsopgaver er  

belyst i notat forelagt økonomiudvalget til dets møde 19. januar 2015. 

 

 

 

 


